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PROTOKÓŁ NR XVIII/19 

Z XVIII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 28 PAŹDZIERNIKA 2019 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 21 radnych 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.   Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu 

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

4. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa, 

5. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

6. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

7. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

8. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023, 

9. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 2020–2023, 

10. wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu, 

11. sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 

12. przyjęcia Programu „Żyrardowska Karta Mieszkańca”, 

13. diet przysługujących dla radnych Miasta Żyrardowa, 

14. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

15. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

16. powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej, 

17. zmiany składu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa, 

18. zmiany składu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta 

Żyrardowa, 

19. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

20. zmiany nazwy ulicy, 
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21. ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Żyrardowa, 

22. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa, 

23. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa (ul. Piękna,  

ul. I. Zielińskiej). 

III. Informacje: 

1.  Informacja dotycząca realizacji zadań inwestycyjnych w mieście. Wykorzystanie środków 

zewnętrznych i możliwości wystąpień o kolejne fundusze na nowe zadania. 

2.  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych. 

IV.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI.  Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1. i I.2. 

W dniu 28 października 2019 r. o godz. 13.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły 

się obrady XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad I.3. 

Radny Grzegorz Obłękowski złożył wniosek o zmianę porządku obrad w taki sposób, by projekt 

uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy omawiany był jako punkt 4. w części uchwałodawczej. 

Argumentował, że wśród publiczności zebrała się duża grupa osób zainteresowanych tematem. 

Radny Arkadiusz Rzepecki w imieniu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych 

RMŻ złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie diet przysługujących dla 

radnych Miasta Żyrardowa. Argumentował, że zasadnym byłoby ponowne pochylenie się nad projektem 

przez Komisję Statutową RMŻ w związku z tym, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów  

i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ przyjęto wnioski mające wpływ na treść uchwały, a dotyczące m.in. 

ograniczenia możliwości usprawiedliwiania nieobecności czy wysokości podwyżek. 

Radny Arkadiusz Sowa złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany nazwy ulicy. Argumentował, że projekt obarczony jest wadą prawną polegającą na tym, że Rada 

Miasta Żyrardowa nie podjęła dotychczas uchwały ustalającej wymogi formalne, które projekt złożony 

przez grupę mieszkańców musi spełnić, i sposób procedowania takiego projektu. 

Radna Edyta Lubańska złożyła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały  

w sprawie zmiany składu Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta 
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Żyrardowa oraz projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta 

Żyrardowa. 

Pan Sylwester Osiński, Zastępca Prezydenta Miasta, złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu „Żyrardowska Karta Mieszkańca” w związku  

z wątpliwościami wyrażanymi przez część radnych. 

Pani Ewelina Szalak, radca prawny, w imieniu Zespołu ds. opiniowania kandydatów  

na ławników złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozostawienia 

zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu (dotyczącego kandydatury pani Elżbiety Grażyny 

Wójcickiej). Argumentowała, że otrzymany przez Zespół dokument potwierdził, że kandydatka zebrała 

wymaganą ustawowo liczbę podpisów i jej kandydatura może zostać poddana pod głosowanie. 

Radny Arkadiusz Rzepecki nawiązał do wypowiedzi radnego Arkadiusza Sowy. Zaapelował  

do radnych, by pochylili się nad projektem przygotowanym przez mieszkańców, a także wskazał,  

że sprawa ciągnie się od ubiegłego roku. Zarzucił, że dotychczas Rada Miasta chowała głowę w piasek, 

jak również zaapelował, by Rada rozstrzygnęła tę sprawę w głosowaniu, w wyniku którego możliwe 

będzie przygotowanie odpowiedzi dla mieszkańców. 

Radna Elżbieta Wrońska zgodziła się z przedmówcą. Podkreśliła, że radni są przedstawicielami 

mieszkańców i powinni pochylić się nad projektem złożonym przez mieszkańców. Poprosiła radcę 

prawnego o odniesienie się do zarzutu podniesionego przez radnego Arkadiusza Sowę i związanego  

z wadą prawną projektu. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do wniosku radnego Arkadiusza Sowy. Podkreślił, że choć 

ustawodawca przewidział możliwość zgłaszania projektów uchwał przez mieszkańców, to mieszkańcy 

nie dysponują aparatem prawnym do analizy różnych wątków, które powinny być dopełnione w tego 

typu uchwale. Podkreślił, że powinna powstać uchwała, która będzie regulowała tryb powstawania  

i rozpatrywania tego typu inicjatyw. Uznał, że gdyby Rada podczas trwającej sesji podjęła uchwałę, 

której projekt złożyli mieszkańcy, będzie ona podjęta niezgodnie z prawem. 

Radny Arkadiusz Sowa podkreślił brak uchwały wykonawczej, która określiłaby, jak będzie 

powoływany komitet uchwałodawczy czy jak będą zbierane podpisy. Przypomniał o podjętej uchwale 

w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta Żyrardowa, 

którą nazwał bublem prawnym, i dodał, że zwracał uwagę na kilka kuriozalnych jego zdaniem zapisów 

w projekcie. Projekt uchwały w sprawie nazwy ulicy nazwał kolejnym bublem prawnym i stwierdził, 

że jeśli Rada Miasta chce poznać opinię mieszkańców, należy uchwalić poprawną uchwałę  

i przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami ul. gen. Augusta Emila Fieldorfa – Nila, nie zaś  

z mieszkańcami całego miasta. Uznał, że w procedowaniu nad sprawą brakuje powagi. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos zaapelował do zgromadzonej na sali publiczności  

o zachowanie ciszy. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wskazał, że projekt uchwały został sprawdzony pod względem 

formalno-prawnym przez Biuro Prawne. Przypomniał, że w styczniu 2019 r. w Resursie odbyło się 
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spotkanie z zainteresowanymi sprawą mieszkańcami. Formułowane wątpliwości uznał za granie  

na zwłokę. Zwrócił też uwagę, że informacja o utworzeniu komitetu dotarła do radnych przed kilkoma 

tygodniami i ci, którzy mieli wątpliwości, mogli wówczas próbować je rozwiać. 

Radna Elżbieta Wrońska poprosiła radcę prawnego o informację, czy procedowanie nad sprawą 

wymaga więcej czasu, a jednocześnie podkreśliła, że przeciwna jest jej przeciąganiu, bo mieszkańcy już 

długo czekają na decyzję Rady Miasta. 

Pani Magdalena Osińska, radca prawny, odniosła się do art. 41a ustawy o samorządzie 

gminnym. Podkreśliła, że ust. 3 tego artykułu – mimo zapisów ust. 5 mówiącego o tym, że rada gminy 

określi w drodze uchwały szczegółowe zasady wnoszenia inicjatyw obywatelskich – wskazuje,  

że złożony projekt staje się przedmiotem obrad rady gminy na najbliższej sesji od czasu złożenia 

projektu. Uznała, że racjonalna wykładania przemawia za tym, że projekt powinien być rozpatrzony  

na najbliższej sesji, ale ostatecznie rozstrzygnie o tym Wojewoda Mazowiecki. Dodała, że projekt został 

sprawdzony przez Biuro Prawne, a także spełnia wymogi Statutu Miasta Żyrardowa, zatem 

rekomenduje, by był on przedmiotem obrad, choć występują pewne wątpliwości. 

Radny Józef Kapusta przedstawił opinię przeciwną do opinii radcy prawnego. Uznał,  

że inicjatywy obywatelskie powinny być rozpatrywane zgodnie z uchwałą, która określa tryb ich 

rozpatrywania, a gdyby było inaczej, przywołany ust. 5 byłby całkowicie zbędny. 

Radny Arkadiusz Sowa również przedstawił opinię przeciwną do opinii radcy prawnego i poparł 

głos radnego Józefa Kapusty. Podkreślił, że szczegóły techniczne odnośnie do sposobu zbierania 

podpisów czy wyglądu list poparcia są bardzo ważne. Zaapelował, by Rada Miasta nie uchwalała bubla 

prawnego. Nawiązał również do wątków historycznych, wskazując m.in. przykłady miast, w których 

nazwę ulicy Jedności Robotniczej zmieniano w latach 90. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców, ponieważ 

przedmiotem dyskusji jest ustalenie porządku obrad, nie zaś dyskusja o treści projektu jednej z uchwał. 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku radnego Arkadiusza Rzepeckiego dotyczącego 

zamknięcia listy mówców. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy zaaprobowali 

wniosek 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku radnego Arkadiusza Rzepeckiego: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 
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Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku radnego Grzegorza Obłękowskiego 

dotyczącego zmiany kolejności procedowania nad projektami uchwał. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 21 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 17 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku radnego Grzegorza Obłękowskiego: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Józef Kapusta, radny Mateusz Nalej, radny Arkadiusz Sowa, radny 

Sławomir Wardziak. 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ dotyczącego zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie diet 

przysługujących dla radnych Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, 

którzy zaaprobowali wniosek 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku radnego Arkadiusza Sowy dotyczącego zdjęcia  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

21 radnych, którzy odrzucili wniosek 14 głosami „przeciw”, przy 6 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku radnego Arkadiusza Sowy: 

„za” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny Arkadiusz 

Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak;  

„przeciw” – 14 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny 

Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 
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Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku radnej Edyty Lubańskiej dotyczącego 

rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Kultury, Promocji 

Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta Żyrardowa oraz projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy 

zaaprobowali wniosek 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku radnej Edyty Lubańskiej: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku pana Sylwestera Osińskiego dotyczącego 

zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu „Żyrardowska Karta 

Mieszkańca”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy zaaprobowali wniosek  

21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku pana Sylwestera Osińskiego: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku pani Eweliny Szalak dotyczącego zdjęcia  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez 

dalszego biegu (dotyczącego kandydatury pani Elżbiety Grażyny Wójcickiej). W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 21 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie wniosku pani Eweliny Szalak: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 
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Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, 

radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Arkadiusz Sowa. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy przyjęli porządek obrad po zmianach 21 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu 

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

4. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa,  

5. zmiany nazwy ulicy, 

6. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

7. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

8. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023, 

9. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 2020–2023, 

10. wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu, 

11. sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 

12. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

13. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

14. powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej, 

15. zmiany składu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa, 
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16. zmiany składu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta 

Żyrardowa, 

17. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

18. zmiany składu Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta Żyrardowa, 

19. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

20. ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Żyrardowa, 

21. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa, 

22. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa (ul. Piękna,  

ul. I. Zielińskiej). 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu  

20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1., II.2. i II.3. 

 Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028, projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, a także projekt uchwały  

w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. Wspomniała o autopoprawkach zarówno w projekcie uchwały wprowadzającej zmiany  

w budżecie (dot. środków dla Szkoły Podstawowej Nr 7), jak i w projekcie uchwały dotyczącej obligacji 

(doprecyzowanie przedmiotu wydatkowania obligacji oraz wprowadzenie zapisów ułatwiających 

obsługę emisji). 
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 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniach pozytywnie zaopiniowali trzy projekty. 

Odniósł się do wątpliwości, jakie pojawiły się podczas posiedzenia Komisji w związku z przesunięciami 

dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, a także do informacji przygotowanej przez MOPS  

i przedstawionej radnym przed sesją. Nawiązał do zmiany ustawy dotyczącej nowych zasad emisji 

obligacji, które wynikały ze zwiększenia nadzoru nad rynkiem finansowym.  

 Radny Józef Kapusta wyjaśnił, że radni wybrani z list Prawa i Sprawiedliwości głosowali 

podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych RMŻ przeciwko emisji 

obligacji, ponieważ stanowi ona w ich opinii próbę zrolowania zaciągniętych dotychczas długów  

w związku z niemożnością ich spłaty, zaś brak emisji oznaczałby utratę płynności finansowej Miasta. 

Jako przykład wskazał fakt, że niepedagogiczni pracownicy szkół nie otrzymali w terminie należnych 

im pensji. Uzasadnienie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa 

oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu nazwał lakonicznym i niemerytorycznym, ponieważ nie 

wskazano kierunku, w jakim miałby przebiegać dalszy rozwój Miasta. Zadeklarował, że radni wybrani 

z list Prawa i Sprawiedliwości nie zgodzą się na zadłużanie Miasta. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że obligacje, które zostaną wyemitowane, nie zwiększają 

zadłużenia, a jedynie przesuwają w czasie pewne operacje. Podkreślił, że nawet gdyby w tej chwili były 

emitowane nowe obligacje, to Miasto może sobie na to pozwolić, jako że wskaźnik zadłużenia  

na 30 sierpnia 2019 r. kształtował się na poziomie 22%, podczas gdy dopuszczalny poziom wynosi 60%. 

Wspomniał, że warto rozważyć rolowanie również obligacji wyemitowanych wcześniej, a także 

przypomniał słowa radnego Józefa Kapusty ze styczniowej sesji, kiedy pozytywnie wypowiadał się  

o projekcie budżetu na rok 2019. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, podkreślił, że decyzja o emisji obligacji 

nie będzie wiązała się ze zwiększeniem zadłużenia Miasta, które zostanie na tym samym poziomie, 

który ujęto w projekcie budżetu na rok 2019 przyjętym przez radnych w styczniu. Zaapelował  

do radnego Józefa Kapusty o niewprowadzanie w błąd opinii publicznej i wyjaśnił, że środki na wypłaty 

dla kadry niepedagogicznej są w budżecie, zaś sytuacja, która miała miejsce, jest wynikiem błędu 

ludzkiego i wobec osób odpowiedzialnych za ten błąd zostaną wyciągnięte konsekwencje.  

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady 

Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa 

na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–

2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy 
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Naziębło, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę  

13 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy 

Naziębło, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 7 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych 

Miasta Żyrardowa oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

21 radnych, którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 8 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa 

oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy 

Naziębło, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 8 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Grzegorz Obłękowski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, 

radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Ad II.4. 

Pani Ewa Lasecka, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa. 

Radny Jerzy Naziębło przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu osłonowego w zakresie zmniejszenia 

wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

21 radnych, którzy podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu 

osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Ad II.5. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 

ulicy. Projekt został złożony przez Obywatelski Komitet Uchwałodawczy Mieszkańców Miasta 

Żyrardów ds. przywrócenia nazwy ul. Jedności Robotniczej w Żyrardowie. 

Radny Arkadiusz Sowa zaapelował o rozsądek i stwierdził, że właśnie rozsądek wskazuje, aby 

głosować przeciw złożonemu projektowi. Podniósł, że większość mieszkańców tej ulicy może nie być 

zadowolona ze zmiany nazwy ulicy na koszt mieszkańców, a także orzekł, że w przypadku podjęcia 

uchwała ta niewątpliwie zostanie uchylona rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Mazowieckiego  

i będzie ośmieszać Radę Miasta. Odniósł się do uzasadnienia projektu, a także przywołał przykłady 

miast, w których nazwę ulicy Jedności Robotniczej zmieniano w latach 90. Stwierdził, że większość 

mieszkańców ul. gen. Augusta Emila Fieldorfa – Nila nie miała okazji wypowiedzieć się 

w przedmiotowej sprawie. Procedowany projekt ponownie nazwał bublem prawnym. 

Radna Edyta Lubańska zadeklarowała, że każdy z członków Klubu Radnych Porozumienie 

Prezydenckie będzie głosował według własnego sumienia. 

Radny Artur Pietrus stwierdził, że nazwa „Jedność Robotnicza” może być interpretowana  

w dowolny sposób – jako nawiązanie do strajku szpularek czy strajków „Solidarności” lub jako hasło 

komunistyczne – ale z samej nazwy nawiązanie do komunizmu nie wynika. Zadeklarował, że poprze 

głos mieszkańców, którzy aktywnie działali na rzecz zmiany nazwy ulicy. Dodał, że gen. Fieldorf „Nil” 

w jego opinii zasługuje na upamiętnienie, ale może poprzez nadanie jego imienia skwerowi lub parkowi. 

Nawiązał również do zarzutu, że zmiana nazwy ulicy będzie generowała koszty dla mieszkańców,  

i poinformował, że nie trzeba wymieniać dokumentów, ponieważ nie ma w nich adresu zamieszkania.  

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że pierwotnie zmiana nastąpiła w ramach ustawy 

dekomunizacyjnej, w związku z czym uznał, że uchwała obecnie procedowana nie będzie miała szans 
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na zyskanie aprobaty organu nadzoru. Zarzucił, że mieszkańcy tej ulicy nie zostali zapytani o zdanie, 

jako że mniejszość nie może decydować za milczącą większość.  

Radny Artur Pietrus przypomniał, że kiedy był Przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji RMŻ zorganizował posiedzenie Komisji z udziałem mieszkańców ul. gen. Augusta Emila 

Fieldorfa – Nila, o którym to wydarzeniu poinformowano mieszkańców poprzez rozklejenie kartek  

z podanym terminem spotkania na wszystkich klatkach schodowych. Dodał, że w spotkaniu wzięło 

udział wiele osób, zaś przeciw przywróceniu dawnej nazwy wypowiadali się członkowie Zespołu 

Upamiętniania Historii Miasta Żyrardowa, podczas gdy mieszkańcy tej ulicy opowiadali się za zmianą 

jej nazwy na „Jedności Robotniczej”. 

Radny Józef Kapusta powtórzył opinię, że jeśli uchwała zostanie podjęta, będzie ona obarczona 

poważną wadą prawną. Orzekł, że projekt jest procedowany w trybie niezgodnym z prawem w związku 

z brakiem uchwały w sprawie rozpatrywania obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych. Odniósł się 

do kwestii historycznych, przypominając, że nazwa „Jedności Robotniczej” została nadana w 1977 roku, 

a także szeroko nawiązując do protestów roku 1976 oraz ich konsekwencji dla protestujących 

robotników. Uznał, że wówczas robotnicy zostali zmuszeni do działania przeciwko innym robotnikom, 

a w rocznicę tych działań nadano nazwę ulicy. Stwierdził, że w ramach dekomunizacji przestrzeni 

Miasta powstała inicjatywa radnych, która doprowadziła do zniknięcia nazwy „Jedności Robotniczej” 

z uwagi na przywołany kontekst historyczny. 

Radny Artur Pietrus zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przystąpienie  

do głosowania w związku z faktem, że radni mieli dużo czasu na decyzję, jak będą głosować. Po krótkiej 

dyskusji z obecnymi na sali wycofał swój wniosek. 

Radna Elżbieta Wrońska poinformowała, że osobiście jeździła do Instytutu Pamięci Narodowej 

w związku z omawianym tematem. Odniosła się do historii swojej rodziny, podkreślając, że krew 

robotnicza płynie w wielu mieszkańcach Żyrardowa. Przywołała również przykłady miast, w których 

nadal funkcjonuje nazwa ulicy „Jedności Robotniczej”. Podkreśliła, że w wykazie nazw ulic 

wymagających zmiany opracowanym przez IPN nie było nazwy „Jedności Robotniczej”, zaś zmianę 

nazwy ulicy, która dokonała się w Żyrardowie, nazwała interpretacją grupy osób. 

Radny Arkadiusz Sowa argumentował, że symbolika komunistyczna nie zawsze jest 

jednoznaczna, a także uznał, że jeśli uchwała w sprawie zmiany nazwy ulicy zostanie podjęta, to będzie 

kolejnym bublem prawnym, który niewątpliwie zostanie unieważniony przez Wojewodę 

Mazowieckiego. 

Radny Jerzy Naziębło przypomniał, że wielokrotnie zabierał głos w omawianej sprawie, a także 

podkreślił, że przedmiotem dyskusji nie jest uznanie wyższości jednego patrona nad drugim, ale 

podjęcie decyzji o tym, czy upamiętnić w konkretnym miejscu element historii Żyrardowa, czy bohatera, 

człowieka o nieposzlakowanej opinii. Uznał upamiętnianie historii miasta za obowiązek wobec 

przyszłych pokoleń. Przypomniał, że wśród robotników znaleźć można było ludzi o różnych poglądach, 

nie tylko lewicowych, lecz także centrowych czy prawicowych, zaś pojęcie „jedności robotniczej” 
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nazwał uniwersalnym. Argumentował, że „jedność robotnicza” jest określeniem pewnej wspólnoty, bez 

której nie byłoby później „Solidarności”. Zadeklarował, że zagłosuje za nazwą „Jedności Robotniczej”, 

a także odniósł się do likwidacji Zespołu Nazewnictwa Miejskiego oraz powołania Zespołu ds. 

Upamiętniania Historii Miasta Żyrardowa. Zaproponował przywrócenie zespołu opiniującego zmiany 

nazw ulic, który wcześniej sugerowałby rozwiązania problemów podobnych do tego, przed którym 

stanęła Rada Miasta. 

Radny Grzegorz Obłękowski poinformował, że mieszkańcy ulicy gen. Augusta Emila Fieldorfa 

– Nila to osoby nienacechowane nienawiścią do pozostałych, to ludzie przyjaźni dla Żyrardowa i w 

imieniu tych ludzi zachęcał pozostałych radnych do głosowania „za”. 

Przewodnicząca Komitetu Uchwałodawczego Mieszkańców Miasta Żyrardów ds. przywrócenia 

nazwy ul. Jedności Robotniczej w Żyrardowie, przekazała wyrazy niezadowolenia mieszkańców  

z powodu zmiany nazwy ulicy „Jedności Robotniczej”, a także przypomniała, że nazwa  

ta funkcjonowała ponad 40 lat i nie kojarzyła się z propagowaniem komunizmu. Dodała, że pod 

projektem uchwały swój podpis złożyło ponad 500 osób, dla których jedność robotnicza jest elementem 

życia społecznego, stanowi bowiem dziedzictwo kulturowe Żyrardowa i zakorzeniona jest w robotniczej 

historii miasta. Wyraziła nadzieję, że projekt uchwały zostanie przez Radę Miasta przyjęty, a także 

wskazała, że jest to pierwszy obywatelski projekt uchwały w historii miasta. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 14 głosami „za”, przy  

6 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy: 

„za” – 14 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy 

Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny 

Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Mieszkanka podziękowała radnym za podjęcie uchwały i wysłuchanie głosu mieszkańców. 

Radny Grzegorz Obłękowski nawiązał do faktu, że po głosowaniu radny Arkadiusz Sowa 

krzyknął „Precz z komuną”. Zaapelował, by przeprosił on mieszkańców. 

Radny Arkadiusz Sowa poinformował, że zebraniu mieszkańców poświęconemu tematyce 

zmiany nazwy ulicy przewodniczył ostatni sekretarz Komitetu Miejskiego PZPR, co w jego opinii  

o czymś świadczy. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos zaapelował, by w kontekście nazwy „Jedności 

Robotniczej” nie myśleć o konotacjach roku 1976, ale roku 1980. 
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Ad II.6., II.7., II.8. i II.9. 

Pani Ewelina Szalak przedstawiła opinię Zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

Zespół wnosił o poddanie procedurze głosowania 1 kandydatkę do Sądu Okręgowego w Płocku oraz  

10 kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Żyrardowie. Wyjaśniła, z czego wynika zasadność 

podjęcia dwóch uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu.  

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia 

kandydata na ławnika bez dalszego biegu (dotyczącego kandydatury pani Wiesławy Janiny Adamiak). 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez 

dalszego biegu: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia 

kandydata na ławnika bez dalszego biegu (dotyczącego kandydatury pana Jerzego Adama Króla).  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez 

dalszego biegu: 

„za” – 21 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

 

Przystąpiono do wyboru składu komisji skrutacyjnej.  

Radny Jarosław Gejcyg zaproponował kandydaturę radnego Krzysztofa Skrobisza, który 

wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień zgłosiła kandydaturę radnej Gabrieli Polańskiej, która 

wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny Józef Kapusta zgłosił kandydaturę radnej Teresy Lefelt, która wyraziła zgodę  

na kandydowanie. 

Przeprowadzono głosowanie nad powołaniem komisji skrutacyjnej w składzie: radna Teresa 

Lefelt, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof Skrobisz. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

20 radnych, którzy zaaprobowali skład komisji skrutacyjnej 20 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad powołaniem komisji skrutacyjnej: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Józef Kapusta. 

 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godzinie 15.42. 

 

Radna Teresa Lefelt, przewodnicząca komisji skrutacyjnej, przedstawiła zasady głosowania,  

a następnie wraz z pozostałymi członkami komisji skrutacyjnej przeprowadziła procedurę głosowania 

tajnego w wyborach ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 

2020–2023 oraz głosowania tajnego w wyborach ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym  

w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023. 

 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godzinie 16.29. 

 

Radna Teresa Lefelt odczytała dwa protokoły komisji skrutacyjnej. Poinformowała,  

że kandydaci na ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie na kadencję w latach 

2020–2023 otrzymali następującą liczbę głosów: Grażyna Józefa Ceglińska – 19 głosów, Agnieszka 

Karolina Klem – 19 głosów, Iwona Monika Kołaczek – 20 głosów, Ewa Lucyna Krawczyk – 14 głosów, 

Elżbieta Lubańska – 17 głosów, Janusz Zbigniew Orzechowski – 11 głosów, Teresa Ratajczyk –  

13 głosów, Tadeusz Świrta – 7 głosów, Wiesława Maria Wardziak – 13 głosów, Elżbieta Grażyna 

Wójcicka – 16 głosów. Zespół stwierdził, że ławnikami wybrani zostali: Grażyna Józefa Ceglińska, 

Agnieszka Karolina Klem, Iwona Monika Kołaczek, Ewa Lucyna Krawczyk, Elżbieta Lubańska, Teresa 

Ratajczyk, Wiesława Maria Wardziak i Elżbieta Grażyna Wójcicka. Poinformowała również,  
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że Elżbieta Kotermanowicz – kandydatka na ławnika do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku  

na kadencję w latach 2020–2023 – otrzymała 21 głosów „tak” i 0 głosów „nie”, a tym samym została 

wybrana na ławnika. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do orzekania  

w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym 

w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do orzekania 

w Sądzie Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 2020–2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do orzekania w Sądzie 

Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 2020–2023: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.10. 

Pani Danuta Jaworska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt. 
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.11. 

Pani Danuta Jaworska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.12. i II.13. 

Radny Mateusz Nalej przedstawił projekty dwóch uchwał w sprawie uznania petycji  

za niezasługującą na uwzględnienie (przygotowane przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ  

i dotyczące budowy ulicy Chocimskiej i ulicy Poprzecznej). Dodał, że choć podczas posiedzenia 
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Komisji głosował „za”, nie zgadza się z treścią uchwał przygotowanych przez Komisję, jako że w jego 

opinii obie petycje są zasadne, ale niemożliwe do realizacji w terminie w nich wskazanym. 

Zadeklarował, że zagłosuje „przeciw” obu projektom uchwał. 

Radny Józef Kapusta wskazał, że petycje są kolejnym przykładem inicjatywy mieszkańców 

Żyrardowa, a Rada Miasta w jednych sprawach – takich jak zmiana nazwy ulicy – przychyla się  

do głosów mieszkańców, zaś w innych – takich jak prośby o budowę ulicy – Rada reaguje na te pisma 

inaczej. Orzekł, że petycje mieszkańców obu ulic są zasadne, dlatego radni wybrani z list Prawa  

i Sprawiedliwości zagłosują „przeciw” projektom obu uchwał. 

Radny Marek Treliński złożył wniosek w sprawie zdjęcia projektów obu uchwał z porządku 

obrad, ponieważ uzasadnienia są sprzeczne z treścią projektów uchwał. Stwierdził, że obie petycje  

są zasadne, z problem stanowi czas realizacji próśb mieszkańców. Zaproponował skierowanie projektów 

do dalszego procedowania w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wskazał, że temat nie jest łatwy, a także zauważył, że przygotowany 

projekt jest odpowiedzią na oczekiwania mieszkańców, którzy zabiegali o budowę ulic w latach 2019–

2020. Dodał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ uznała za niemożliwe zabezpieczenie 

środków na te cele w roku 2019, zaś budżet na rok 2020 dopiero się tworzy i Komisja nie może określić, 

jakie inwestycje zostaną do niego wprowadzone. Podkreślił, że Miasto nie jest w stanie utwardzić 

wszystkich ulic w trakcie jednej kadencji oraz że w tej sprawie potrzebny jest głos Samorządów 

Mieszkańców. Nawiązał również do dyskusji prowadzonych podczas posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji RMŻ i skierował do radcy prawnego pytanie, czy jeśli Rada Miasta w głosowaniu 

odrzuci niezasadność petycji, to czy oznacza to zasadność wniosku i konieczność jego wprowadzenia 

do projektu budżetu. Uznał, że w jego opinii odrzucenie niezasadności nie będzie konkretną informacją 

dla mieszkańców, ponieważ niemożliwe jest określenie, w jakim czasie dana droga znajdzie się  

w planach remontowych i na to zadanie będą przeznaczone środki. 

Radny Józef Kapusta nawiązał do wypowiedzi radnego Marka Trelińskiego, wyjaśniając,  

że trudno przygotować uzasadnienie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą  

na uwzględnienie, kiedy uważa się, że mieszkańcy mają prawo zabiegać o polepszenie swoich warunków 

zamieszkiwania. Stwierdził, że Komisja Statutowa RMŻ powinna pochylić się nad uregulowaniem 

sposobu procedowania w sytuacjach, kiedy mieszkańcy upominają się o swoje sprawy. Uznał, że Rada 

stoi wobec problemów wydających się nierozstrzygalnymi. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do projektów uchwał przygotowanych przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, stwierdzając, że przekroczeniem kompetencji Komisji jest zawarte  

w uzasadnieniu twierdzenie, że prognozy budżetu Miasta na rok 2020 nie pozwalają na uwzględnienie 

petycji. Podkreśliła, że Komisja ma zająć stanowisko, czy petycje zasługują na uwzględnienie, czy nie, 

zaś zabezpieczenie środków na inwestycje leży w gestii Prezydenta Miasta. Dodała, że warto byłoby 

przyjąć zasady wskazujące, w jakiej kolejności drogi są budowane. Uznała, że złożone petycje są zasadne 

i odwlekanie podjęcia decyzji w tej sprawie nie ma sensu, jako że mieszkańcy czekają na odpowiedź. 
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Radny Marek Treliński zgodził się z radną Grażyną Stefańską. Stwierdził, że rolą Rady Miasta 

jest wczuć się w potrzeby społeczne, a uznanie petycji za niezasadne byłoby niepoważnym 

traktowaniem mieszkańców. Poparł zasadność opracowania programu budowy i przebudowy dróg. 

Zaapelował o zdjęcie obydwu projektów z porządku obrad. 

Radny Arkadiusz Rzepecki rozważał możliwość przeformułowania projektu w taki sposób,  

by stwierdził zasadność petycji i zobowiązywał Prezydenta Miasta do działań mających na celu jej 

uwzględnienie. Wskazał, że należy być fair w stosunku do mieszkańców i nie mówić, że Rada chciała 

budowy ich ulic, ale Prezydent nie dał na ten cel środków. Podkreślił, że w petycjach znalazło się konkretne 

wskazanie, że mieszkańcy proszą o realizację inwestycji w roku 2019 lub 2020. Przypomniał, że Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ zwróciła się o opinię do Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ, która zaproponowała utworzenie programu drogowego.  

Radny Jerzy Naziębło zauważył, że Rada Miasta kolejny raz została postawiona w trudnej 

sytuacji z banalnego powodu: dokument został nazwany petycją, choć powinien być to wniosek,  

na który merytoryczna komisja może odpowiedzieć lub skierować go do Prezydenta Miasta. 

Zadeklarował, że nie może się podpisać pod uchwałą sformułowaną w taki sposób. Zaproponował 

elastyczne podejście do pism mieszkańców. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wyjaśnił, że podobne rozwiązanie rozważano podczas posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, zaś z doktryny wynika, że niezależnie, czy pismo jest 

zatytułowane „petycja”, czy „wniosek”, ale zawiera cechy petycji, to musi być rozpatrzone jako petycja. 

Dodał, że gdyby Komisja potraktowała obydwa pisma jako wnioski, a nie petycje, wówczas mogłaby 

udzielić mieszkańcom odpowiedzi. Takie rozwiązanie było rozważane, ale zdecydowano o poddaniu 

sprawy pod głosowanie Rady Miasta. Jednocześnie zaproponował, by w przyszłości iść w kierunku 

rozwiązania, żeby prośby mieszkańców rodzące skutki finansowe traktować jako wnioski były 

rozpatrywane w komisjach merytorycznych. 

Radny Marek Treliński ponowił swój wniosek o zdjęcie obu projektów uchwał z porządku obrad 

i skierowanie ich do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ. Uznał, że petycje są zasadne, ale problem 

stanowi czas realizacji oczekiwań mieszkańców.  

Radny Ryszard Mirgos przypomniał, że w Żyrardowie jest około 50 nieutwardzonych ulic, zaś 

w każdym roku budowanych jest kilka z nich. Wyraził opinię, że konieczne będzie opracowanie systemu 

rozpatrywania próśb mieszkańców o utwardzenie ulic oraz że należy uwzględnić ten wniosek, choć 

złudnym jest twierdzenie, że wszystkie wnioski do budżetu na rok 2020 zostaną w nim uwzględnione. 

Zgodził się z przedmówcami opowiadającymi się za koniecznością utworzenia nowego programu 

budowy i przebudowy dróg, ale wskazał na konieczność ustalenia kryteriów wyboru ulic. 

Pan Łukasz Choiński, Zastępca Prezydenta Miasta, stwierdził, że prawdopodobnie nastąpiła 

błędna kwalifikacja wniosku i zasadnym jest cofnięcie go do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ. 

Przeprowadzono głosowanie nad wniosek radnego Marka Trelińskiego o zdjęcie z porządku 

obrad obu projektów uchwał w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie.  
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli wniosek 18 głosami „za”, przy  

2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Marka Trelińskiego: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 2 głosy – radny Józef Kapusta, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu 

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. emisji obligacji komunalnych Miasta Żyrardowa oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

4. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia pilotażowego Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Żyrardowa,  

5. zmiany nazwy ulicy, 

6. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

7. pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu, 

8. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie na kadencję w latach 2020–2023, 

9. wyboru ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku na kadencję w latach 2020–2023, 

10. wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu, 

11. sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 

12. powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej, 

13. zmiany składu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa, 

14. zmiany składu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta 

Żyrardowa, 

15. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

16. zmiany składu Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta Żyrardowa, 

17. uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa, 

18. ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Żyrardowa, 
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19. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa, 

20. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa (ul. Piękna,  

ul. I. Zielińskiej). 

 

Ad II.12. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania 

przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej. 

Radny Józef Kapusta zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza Sowy, który wyraził zgodę  

na kandydowanie. 

Radny Grzegorz Obłękowski zgłosił kandydaturę radnej Elżbiety Wrońskiej, która wyraziła 

zgodę na kandydowanie. 

Przeprowadzono głosowanie nad kandydaturą radnego Arkadiusza Sowy. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy oddali 9 głosów „za”, 7 głosów „przeciw” i 4 głosy 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad kandydaturą radnego Arkadiusza Sowy: 

„za” – 9 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Artur Pietrus, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, 

radny Sławomir Wardziak; 

„przeciw” – 7 głosy – radny Jarosław Gejcyg, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Edyta Lubańska, radna 

Gabriela Polańska, radna Elżbieta Wrońska. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad kandydaturą radnej Elżbiety Wrońskiej. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy oddali 11 głosów „za”, 6 głosów „przeciw” i 3 głosy 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad kandydaturą radnej Elżbiety Wrońskiej: 

„za” – 11 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Jerzy Naziębło, radny 

Grzegorz Obłękowski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radna Teresa Lefelt, radny Artur Pietrus, radny Marek Treliński. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 
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Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania przedstawiciela 

Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej (w osobie radnej Elżbiety Wrońskiej).  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 12 głosami „za”, przy  

6 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa 

w skład Komisji Opiniującej: 

„za” – 12 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Jerzy Naziębło, radny 

Grzegorz Obłękowski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos zaproponował rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Rady Miasta Żyrardowa w skład Komisji Opiniującej. 

Wyjaśnił, że tym razem chodzi o Komisję Opiniującą przyznawanie nagród i wyróżnień za osiągnięcie 

wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym.  

Po pięciominutowej przerwie i dyskusji z radnymi obecnymi na sali wycofał tę propozycję. 

 

Ad II.13. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radny Jarosław Gejcyg; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radny Józef Kapusta, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Marek Treliński. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 
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Ad II.14. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta Żyrardowa.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, 

przy 2 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego, Handlu i Usług Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radny Robert 

Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, 

radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, 

radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir 

Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 2 głosy – radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Jarosław Gejcyg, radny Arkadiusz Rzepecki. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.15. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia 

składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady 

Miasta Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 2 głosy – radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.16. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta Żyrardowa.  
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W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych Rady Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Kultury, Promocji Miasta i 

Spraw Społecznych Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów –radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, radny 

Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir 

Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Jerzy Naziębło, 

radny Arkadiusz Rzepecki. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.17. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia 

składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Mieszkaniowej Rady 

Miasta Żyrardowa: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.18. 

Radny Artur Pietrus złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  

na terenie miasta Żyrardowa. Argumentował, że dołączone do projektu uzasadnienie nie uwzględnia 
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skutków finansowych. Wyraził opinię, że projekt ma charakter populistyczny, a także wspomniał, że Miasto 

dysponuje ograniczonym budżetem i aby móc zastosować jakąś dopłatę, środki należy skądś zabrać.  

Radna Grażyna Stefańska wyjaśniła, że ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzeniu ścieków daje radom gmin możliwość uchwalenia dopłaty dla jednej z wybranych lub 

wszystkich taryf grup odbiorców usług. Wyjaśniła, że radni wybrani z list Prawa i Sprawiedliwości 

przygotowali projekt takiej uchwały nie z uwagi na zbliżające się wybory parlamentarne, ale dlatego, 

że opłaty za wodę i za ścieki były już dość wysokie, więc ich wzrost jest niekorzystny dla mieszkańców. 

Odniosła się do kwestii skutków finansowych, wskazując, że w jej opinii to nie radni powinni szukać 

pieniędzy i decydować, skąd je przesunąć; na potwierdzenie swoich słów przytoczyła stanowisko 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, z którego wynikało, że zapis umożliwiający podjęcie radom gmin 

uchwały o dopłatach nie upoważnia ich do zawierania w uchwałach zapisów odnośnie do skutków 

finansowych. Dodała, że jeśli przedstawione uzasadnienie nie zadowala radnych, to autorzy projektu 

mogą autopoprawką wprowadzić uzasadnienie, które przedstawili w treści wniosku dołączonego  

do projektu uchwały.  

Radny Artur Pietrus stwierdził, że dziwi go ogólnokrajowa linia Prawa i Sprawiedliwości 

zakładająca rozdawanie ludziom ich własnych pieniędzy, argumentując, że środki na dopłatę będą 

pochodziły z podatków. Dodał, że podwyżka jest rzędu 1,9%. 

Radny Józef Kapusta odniósł się do słów przedmówcy, wyjaśniając, że Prawo i Sprawiedliwość 

wyrównuje szanse w wielu obszarach. Podkreślił, że decyzja o wsparciu mieszkańców należy  

do radnych. 

Radna Elżbieta Wrońska stwierdziła, że choć woda w Żyrardowie jest droga, to do niej w tym 

projekcie nie przemawia kwota cząstkowa. Zainteresowała się kwotą całościową, która w przypadku 

podjęcia uchwały musiałaby zostać przekazana z budżetu Miasta jako dopłata, a także tym, czy 

Żyrardów na to stać w związku ze zmniejszeniem wpływów do budżetu w przyszłym roku  

w konsekwencji m.in. zerowego PIT-u dla osób poniżej 26. roku życia.  

Radny Artur Pietrus nawiązał do słów radnego Józefa Kapusty odnośnie do wyrównywania 

szans. Podtrzymał złożony wcześniej wniosek formalny o zdjęcie punktu z porządku obrad. 

Radny Ryszard Mirgos przypominał, że skutek finansowy podwyżki opłat za wodę dla 

czteroosobowej rodziny to około 30 zł rocznie, a także odniósł się do planowanej rezygnacji z dopłat dla 

żłobków z budżetu państwa. Stwierdził, że decyzje w obu sprawach podyktowane są kondycją budżetu.  

Radny Marek Treliński uznał, że Rada Miasta powinna pochylić się nad wnioskiem, ale nie  

w tym trybie. Przywołał wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego, według którego proponowana 

dotacja jest dotacją przedmiotową, a zgodnie z Ustawą o finansach publicznych zakres tej dotacji 

powinien być uwzględniony w Uchwale Budżetowej Rady Miasta. Poparł wniosek radnego Artura 

Pietrusa o zdjęcie projektu z porządku obrad. 

Przeprowadzono głosowanie nad zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
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na terenie miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy poparli wniosek 

14 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Żyrardowa: 

„za” – 14 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy 

Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny 

Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Marek Treliński, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.19. 

Pan Tomasz Aleksandrowicz, Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna w trakcie głosowania: radna Żaneta Wesołowska. 

 

Ad II.20. 

Pan Tomasz Aleksandrowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa. 
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Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji w głosowaniu pozytywnie zaopiniowali projekt. 

Nawiązał też do tematu poruszonego podczas posiedzenia Komisji, a związanego z wyglądem ogrodzeń, 

zwłaszcza przy głównych ulicach Miasta. Zaapelował o podjęcie próby uregulowania tej kwestii. 

Radny Ryszard Mirgos zapytał o szerokość zwężenia ujętego w planie na dawnym rowie 

burzowym. Dociekał, czy nie będzie to utrudniało powstania w tym miejscu ścieżki rowerowej. 

Przypomniał też, że kiedyś obowiązywał zapis mówiący o tym, że ogrodzenie nie może przysłaniać 

więcej niż 50% powierzchni; pytał, czy regulacje te nadal obowiązują. 

Pan Tomasz Aleksandrowicz wyjaśnił, że do 2015 roku próbowano wprowadzać wymogi 

względem ogrodzeń, które mógł egzekwować wyłącznie Starosta Powiatowy. W 2015 r. przepisy się 

zmieniły, a w planach miejscowych już się nie zapisuje informacji w tym temacie. Jako nowy instrument, 

który warto wykorzystać, wskazał możliwość stworzenia uchwały określającej zasady wobec zarówno 

reklam, jak i ogrodzeń. Na pytanie odnośnie szerokości zwężenia odpowiedział poza mównicą. 

Radny Jarosław Gejcyg rozważał, czy mimo zmiany przepisów Starostwo Powiatowe mogłoby 

egzekwować wymogi odnośnie do ogrodzeń w przypadku, jeśli ktoś zgłosi zamiar budowy ogrodzenia 

wraz z budową domu.  

Pan Tomasz Aleksandrowicz udzielił odpowiedzi na pytanie radnego poza mównicą. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny 

Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni w trakcie głosowania: radny Grzegorz Obłękowski, radna Żaneta Wesołowska. 

 

III. Informacje 

Ad III.2. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos przedstawił analizę złożonych oświadczeń majątkowych 

radnych. Poinformował, że w dwóch przypadkach Urząd Skarbowy stwierdził niewielkie nieprawidłowości. 

 

Ad III.1. 

Nie zgłoszono uwag. 
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IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radna Elżbieta Wrońska złożyła wniosek w sprawie wyrównania drogi prowadzącej  

od ul. Przedszkolnej w kierunku ul. Ossowskiego.  

Radny Artur Pietrus złożył: (1) wniosek w sprawie wymiany znaków kierunkowych w centrum 

miasta, (2) wniosek w sprawie wymiany map Żyrardowa na aktualne, (3) zapytanie w sprawie udziału 

żyrardowskich placówek oświatowych w wydarzeniu o nazwie „Tęczowy Piątek”, (4) wniosek  

w sprawie nadania nazwy gen. Augusta Emila Fieldorfa „Nila” jednemu z obiektów na terenie miasta. 

Radny Marek Treliński złożył interpelację w sprawie wjazdu na ul. Hiellego. 

Radny Arkadiusz Sowa złożył dwa wnioski: (1) w sprawie budowy ulicy Kanałowej od ulicy 

gen. Bema do ulicy ks. Skargi, (2) w sprawie upamiętnienia żyrardowskich ofiar zamordowanych  

w Katyniu, Miednoje, Twerze lub Charkowie przez posadzenie Dębów Pamięci. 

Radny Arkadiusz Rzepecki złożył: (1) zapytanie w sprawie gospodarki odpadami, (2) wniosek 

w sprawie zadań publicznych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu realizowanych 

przez organizacje pozarządowe. 

Radny Ryszard Mirgos odniósł się do wniosku radnego Arkadiusza Sowy dotyczącego budowy 

ul. Kanałowej i wskazał, że w ulicy ks. Skargi znajdują się „sięgacze” wymagające utwardzenia. 

 

V. Wolne wnioski 

Mieszkaniec zwrócił uwagę na problem dokarmiania gołębi, a także przedstawił informacje 

odnośnie do zagrożenia chorobowego, które ptaki te mogą stwarzać. Wskazał, że choć trudno 

ograniczyć populację dzikich gołębi, to może warto rozważyć zakazanie hodowli ptaków. 

Radny Arkadiusz Rzepecki poinformował o odwołaniu posiedzenia Komisji Statutowej RMŻ 

zaplanowanego na dzień 29 października 2019 r. Zaproponował, by na posiedzeniu, które zostanie 

zwołane w późniejszym terminie, pochylić się nad projektem uchwały w sprawie wykonywania 

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej oraz dokonać zmian w projekcie uchwały w sprawie diet 

przysługujących radnym Miasta Żyrardowa. 

Radny Ryszard Mirgos zaprosił radnych do udziału w obchodach Święta Niepodległości. 

Radny Artur Pietrus odniósł się do wypowiedzi mieszkańca, przypominając, że zwracał uwagę 

na problem gołębi. Zreferował otrzymaną odpowiedź. 

Mieszkaniec nawiązał do nazwy Klubu Radnych Porozumienie Prezydenckie. Stwierdził,  

że radni powinni pracować dla Miasta, a nie dla Prezydenta Miasta. Przedstawił też propozycję 

zorganizowania „Dni kawy za złotówkę”, podczas których emeryci mogą udać się do lokalnych 

kawiarni i wypić kawę w obniżonej cenie, a przy okazji integrować się z innymi seniorami.  

Radna Edyta Lubańska odniosła się do słów przedmówcy, wyjaśniając, że członkowie Klubu Radnych 

Porozumienie Prezydenckie startowali z list wyborczych KWW Lucjana Krzysztofa Chrzanowskiego. 

Mieszkaniec poruszył temat Zlotu Pojazdów Elektrycznych. Krytycznie odniósł się  

do współpracy z Miastem w zakresie organizacji, deklarując, że przyszłoroczna, 10. edycja zlotu będzie 
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ostatnią w Żyrardowie. Podkreślił, że impreza promuje Żyrardów w kraju i poza jego granicami. 

Nawiązał również do ścieżek rowerowych z separatorami, stwierdzając, że w innych miastach w Polsce 

podobnych separatorów nie odnalazł i negatywnie ocenia ich wpływ na poprawę bezpieczeństwa. Uznał, 

że między separatorami powinny być większe przerwy, a obecnie separatory niczemu nie służą. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił uwagę, że Zlot Pojazdów Elektrycznych zaplanowany jest 

na rok 2020, więc jest to kwestia przyszłorocznego budżetu. 

 

VI. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 19.06. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54449 

 

Protokół sporządziła dnia 18 listopada 2019 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=54449

